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Protokół Nr XLII/13/2021 
z XLII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 17 listopada 2021 roku w 
Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 10:00. 

 
 

Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 

1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  

3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  

4. Durka Krzysztof 

5. Golik Dorota;  

6. Lubiszewski Sylwester 

7. Jaruga Mirosław 

8. Król Bogdan 

9. Rudecki Robert 

10. Sagan Tomasz 

11. Mąkosa Leszek 

12. Mielczarek Tomasz 

13. Subczyńska Alicja 

14. Bralczyk Stanisław 

 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Pan Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

2. Pani Małgorzata Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek 

 

Planowane tematy:        

      1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

      2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXVII (druk 1), XXXVIII (druk 2), XXXIX (druk 3), XL (druk 4), XLI (druk 5) Sesji Rady 

Gminy i Miasta Szadek.   

4. Sprawy różne. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy i Miasta Szadek na lata 2013-2032” (druk 6). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie i Mieście Szadek w 2021 roku”(druk 7). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania                        i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych  usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (druk 8).  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Szadek z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok (druk 9).  

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu na terenie 

Gminy i Miasta Szadek (druk 10). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 91/1 stanowiącej własność 

Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 11). 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 339/1 stanowiącej własność 

Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 12).   

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych gminnych na 

terenie Gminy i Miasta Szadek (druk 13). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

tej opłaty (druk 14). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych+ dla Gminy i Miasta Szadek na rok 2022 (druk 15). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu obrębu geodezyjnego Dziadkowice w Gminie i Mieście Szadek (druk 16). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu obrębu geodezyjnego Dziadkowice w Gminie i Mieście Szadek (druk 17). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentów obrębów geodezyjnych Lichawa, Wola Krokocka, Przatów, Kromolin, Sikucin, 

Reduchów, Góry Prusinowskie (druk  18).  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/238/2021 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 05 maja 

2021 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi zmienionej uchwałą Nr XXXVII/261/2021 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 23 czerwca 2021 roku (druk 

19). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2021-

2031 (druk 20). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 21). 

21. Interpelacje i zapytania Radnych.  

       22. Zamkniecie obrad XLII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek 

 

       Pkt   1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XLII Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych oraz 

potwierdzono prawomocność obrad.  W sesji nie uczestniczył Radny p. Szwedzki Józef.  

 

       Pkt 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Radny T. Mielczarek zwrócił uwagę, że głosowanie nad protokołem komisji rewizyjnej powinno być poprzedzone 

dyskusją rady, możliwością wypowiedzenia się przez członków komisji.  

 

Sekretarz Gminy i Miasta Szadek p. Mysur, zaproponowała, by radni na spokojnie zapoznali się z protokołem, 

natomiast na następnej sesji omówili go, procedowali.  

 

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że przedmiotowy protokół został podpisany przez wszytych członków komisji. 

Radny Mielczarek dodatkowo wniósł swoje uwagi odrębnym pismem, z czym można zapoznać się w biurze rady. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w/s zmiany WPF 

na lata 2021- 2031. Autopoprawka dotyczy zwiększenia środków budżetu w związku z awarią pieca w Krokocicach. 

Autopoprawkę w drodze głosowania wprowadzono jednomyślnie.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem porządku sesji wraz ze zmianą.  

Porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty jednogłośnie.  
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Pkt 3. Przyjęcie protokołów z XXXVII (druk 1), XXXVIII (druk 2), XXXIX (druk 3), XL (druk 4), XLI (druk 5) Sesji 

Rady Gminy i Miasta Szadek.   

Radny T. Mielczarek zwrócił uwagę że nie był obecny na 2 sesjach, wobec czego przy głosowaniu nad dwoma 

protokołami wstrzyma się. Zdaniem Radnego głosowanie zbiorcze nad wszystkimi protokołami nie może zostać 

przeprowadzone.  

Pan Burmistrz poinformował, że materiały na sesje będą wysyłane w formie elektronicznej. Póki co czekamy na 

ogłoszenie kiedy dla łódzkiego będzie dostępna cyfrowa gmina. Dla radnych zostaną zakupione laptopy. Będzie 

przeprowadzone szkolenie w ramach programu. Znaczenie ułatwi to prace radnym, gdyż wszystko będzie zapisane 

w jednym, miejscu.  

Protokoł z XXXXVII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek został przyjęty jednogłośnie.  

Protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek przyjęty został 13 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym”.   

Protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy  i Miasta Szadek przyjęty został 13 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym”.  

Protokół z XL Sesji rady Gminy i Miasta Szadek został przyjęty jednogłośnie.  

Protokół z XLI Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt. 4. Sprawy różne 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że nie wszyscy Radni mają sprzęt i możliwość wydrukowania sobie 

materiałów. Materiały te przychodzą elektronicznie, jednak jest problem z ich wydrukiem. Na spokojnie nie można 

w domu przeczytać ich, przygotować się. Zdaniem Radnych najlepiej byłoby powrócić do starej formy,  czyli 

materiały papierowe do domu. Przewodnicząca Rady poinformowała, że większość radnych woli gdy komisje są w 

poniedziałek, osobno - nie tuż przed sesją.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wszyscy przyzwyczajeni są do drukowanych materiałów. Prośba radnych będzie 

zrealizowana, jednak do momentu zakupu laptopów. Jak będą laptopy dla radnych, dostępna będzie forma 

elektroniczna.  

 

Radna Subczyńska zaproponowała, by póki co dokumenty w formie papierowej były dla zainteresowanych radnych. 

Ona sama natomiast woli formę elektroniczną. Następnie Radna przekazała informacje, dotyczące obowiązku 

rejestracji w centralnym rejestrze beneficjentów rzeczywistych dla wszystkich stowarzyszeń, fundacji, osp 

wpisanych do KRS – w terminie od 1 listopada do 31.01.2022 r. Za brak takiej rejestracji grozi kara finansowa. 

Ponadto z ARIMR są informacje, że gospodarstw mające trzodę chlewną w ilości 50-30 sztuk muszą sporządzić 

do 31 października tego roku plan bezpieczeństwa biologicznego gospodarstwo rolnego, który powinien być 

zatwierdzony przez powiatowego lekarza weterynarii.  Osoby, które do końca roku tego nie będą mieć po prostu 

nie będą mogły sprzedać swoich tuczników.  

 

Radny L. Mąkosa zapytał co ma zrobić mieszkanka Górnej Woli, której rozszczelnił się piec, która nie wiem czy 

zostanie on wymieniony w ramach programu dofinansowującego, czy sama ma to zrobić.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wniosek gminy czeka na zwiększenie puli finansowej w programie. Ze strony samorządu 

województwa jest obietnica, że wszystkie uwalniane środki z osi IV będą przesuwane na to działanie. Na pewno w 

tym roku w ramach programu nie  będzie to zrealizowane. Trzeba doradzić pani, by samodzielnie wymieniła piec. 

Z innymi rzeczami, jak ocieplanie domu trzeba poczekać. Jednocześnie Pan Burmistrz wyjaśnił, że w ramach 
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Polskiego Ładu na pewno nie można występować o dofinasowania na wymianę indywidualnych źródeł ciepła.                      

Z Polskiego Ładu nie ma takiej możliwości. To tylko w ramach środków europejskich. Pan Burmistrz dodał, że w 

ramach porozumienia międzygminnego, do którego przystąpiła gmina, ponad 30%  środków będzie dedykowane 

tylko i wyłącznie na te projekty, programy. Nasza gmina ma zabezpieczoną kwotę łącznie na wszystkie działania w 

ramach MOF-u w tym środowiskowe, ekologiczne bez mała 10 mln zł. Odbyło się spotkanie podczas którego 

ustalono podział tych środków.  

Radny M. Jaruga poprosił o informacje w sprawie kolei dużych prędkości.  

Pan Burmistrz poinformował, że odbyło się spotkanie konsultacyjne. Gminie zaproponowano dwa terminy 

spotkania. Wybrano ten wcześniejszy. W spotkaniu uczestniczyli mieszkańcy, szczególnie ci, na terenie, których 

nieruchomości planowane są warianty przebiegu dla kolei. Przedstawiono 4 warianty. Obecny był przedstawiciel  

inwestora CPK, firmy, która przygotowuje analizy związane z lokalizacjami. Dwa z wariantów przebiegają przez 

naszą gminę. Mieszkańcy są zdecydowanie przeciw. Dla gminy nie widać korzyści wręcz odwrotnie. W I wariancie 

północnym mówi się o stacji Szadek, ale nikt nie mówi, że to ma być stacja tylko taka awaryjna - niby węzeł 

przesiadkowy. W czerwcu roku przyszłego ma być wybrany  wariant docelowy. Pan Burmistrz zaznaczył, że jego 

zdaniem budowa samego portu lotniczego, połączenie z portu lotniczego do Łodzi ma sens. Z Łodzi dalej powinno 

to przebiegać starymi torami.  Natomiast budowa nowego odcinka, wyłącznie dla dużych aglomeracji Warszawy, 

Łodzi, Wrocławia,  Poznania nie ma sesnu. Szczególnie gdy jest S8, gdzie można do Wroclawia dojechać w 1,5 

godz. Podczas spotkania na pytania techniczne, odpowiadano na okrętkę. Deklaruje się, że oczywiście drogi 

wojewódzkie,  powiatowe będą przejezdne. Drogi gminne częściowo. Oznacza to, że duża grupa gruntów będzie 

wyłączona z dostępu dojazdu do swojej nieruchomości. Na spotkaniu zawnioskowano, aby w lepszej rozdzielczości 

przekazywane były mapy, by można to wydrukować, odczytać faktyczny przebieg. Pytano kiedy gmina będzie miała 

konkretną informację - stwierdzono, że dopiero po czerwcu roku przyszłego. Pan Burmistrz podkreślił, że takie 

inwestycje powinny być podejmowane w perspektywie 10 lat, a nie z dnia na dzień.  Jaka będzie ostateczna decyzja 

trudno powiedzieć.  

Radny S. Lubiszewski zgłosił awarię oświetlenia ulicznego w miejsc. Kotliny na wys. nieruchomości 11.   

Radny E. Sadza przypomniał o oświetleniu kościoła, które cały czas miga, poprosił także  o uprzątnięcie liści na ul. 

Szpitalnej na chodniku.  

Radny T. Mielczarek zwrócił uwagę, że w sprawie kolei Pan Burmistrz powiedział, że zrobi spotkanie radnych- - 

celem omówienia tematu. Radny zaznaczył ponadto,  że mapki z zaznaczoną linią kolei dużych prędkości, były już 

wcześniej, kiedy była inna władza (lata 2011/2013) -  PO, PSL. Stąd też polityczne wycieczki raczej nie są na 

miejscu, szkodzą. Lepiej może zostawić wielką politykę i zająć się swoimi sprawami. To może nam ułatwić później 

zdobywanie środków na nasze potrzeby. Następną sprawa poruszona przez Radnego dotyczyła kwestii 

budżetowych - w planie budżetu zginął zakup samochodu do gospodarki komunalnej. Czy ten samochód został już 

zakupiony? Radny wyraził żal, że nie mógł uczestniczyć w sesji, na której omawiany był raport o stanie gminy, gdzie 

można rozmawiać nie tylko o dogach ale i o innych sprawach. Dlatego też, jak zaznaczył Radny króciutko pozwoli 

sobie odnieść się do sprawy sportu – stadionu Victorii. Stadion jest porażką – mimo, że wielokrotnie mówiono Panu 

Burmistrzowi, że trzeba się nim zająć. Radny wyraził zdanie, iż  w przyszłym roku patrząc na postęp prac nie uda 

się dokończyć modernizacji stadionu. Wszystko jest rozgrzebane. I raczej w przyszłym roku nie będzie gry na 

stadionie. Radny zapytał także o przerzucenie z środków alkoholowych pewnej kwoty na stadion. Radni nie 

otrzymali informacji na co naprawdę te środki zostały przeznaczone. Teraz kolejne środki przekazywane są na 

działalność statutową. Radny zaznaczył, że z informacji jakie otrzymuje od ludzi, wynika, że z tych środków 

finansowane, są pobory trenerów. Nie ma w tym nic złego, ale, żeby to było jasne powiedziane, bez ukrywania, że 
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gmina płaci trenerom. Radny zapytał o prywatne szkółki, które pod auspicjami Victorii pobierają pieniążki  od dzieci.  

Radny zauważył również, że w projekcie uchwały dot. finasowania sportu są zmiany, które dadzą władzom klubu 

większe kompetencje dysponowania tymi środkami. Ponadto Radny zaznaczył, że nie można robić komisji tuż 

przed sesją,  gdyż ogranicza to możliwości wypowiedzenia się.  

Pan Burmistrz zwracając się do Przewodniczącej Rady poprosił o wskazanie terminu spotkania Rady, może przy 

okazji komisji, celem omówienia stanowiska względem kolei dużych prędkości. Następnie wyjaśnił, że nie robi 

wycieczek politycznych. Zaznaczył, że głośno powiedział, iż krytykował projekt w 2012 r. (ministra Grabarczyka).          

O ile projekt S8 spełnia swoja funkcję, bo wszyscy z tych dróg mamy możliwość korzystania, o tyle projekt kolei jest 

niekorzystny dla mieszkańców. Jest to kwestia wyboru - czy zostawi się mieszkańców samych z tym problemem,  

czy spróbuje się przedstawić stanowisko większości mieszkańców, szczególnie tych miejscowości, gdzie ta kolej 

będzie przechodzić. Pan Burmistrz podkreślił, że mam obowiązek reprezentować interesy mieszkańców. 

Podzielenie gospodarstw rolnych, wyburzenie iluś domów, dorobku życia - nie przynosi żadnych wartości 

ekonomicznych. Od 2012 r. zmieniło się wiele, wybudowano wiele dróg, nowe lotniska, zwiększyła się dostępność 

komunikacyjna. Budowa projektu kierowanego dla wielkich miast Warszawy, Łodzi, Wrocławia, Poznania za 100 

mld zł, jest bezsensowna. Była w 2012 i jest nadal. Dziś  jest problem dostępności ludzi z małych miejscowości do 

większych ośrodków - brak autobusu. Wielu mieszkańców pyta, dlaczego nie protestujemy. Dla wielu ludzi budowa 

kolei oznaczać będzie w sensie ekonomicznym żyć, albo nie żyć. Pan Burmistrz zaznaczył, że jeżeli ma się nie 

wypowiadać, w tym temacie, to nie będę tego czynić. Należy jednak pamiętać, że podjęta decyzja i budowa rozwalą 

gminę, także pod względem infrastruktura wodnej, kanalizacji, melioracji. To są wybory, trudne wybory. Ale 

stanowisko jakieś trzeba przyjąć.  Bardzo trudny temat, nie ma złotego patentu.  Nawet w ramach obozu rządzącego 

są podzielone zdania. W sprawie klubu Victoria Pan Burmistrz zaznaczył, że na pewno warto dalej ten stadion 

robić, modernizować. Wyraził nadzieję, że uda się znaleźć środki, żeby jeszcze w tym roku wykonać boisko boczne. 

Zwrócił się z prośbą do Radnego Mielczarka, by bez władz Viktorii nie wypowiadać się w zakresie ich wewnętrznych 

spraw. Najlepiej w ich obecności pytać. Sam, jako burmistrz nie ingerował nigdy w te sprawy, nie ma zamiaru 

ingerować. Póki co niestety boisko nie jest zrobione, muszą korzystać z innych zewnętrznych boisk, za co płacą. 

Jeśli chodzi o samochód serwisowy dla ZGK, Pan Burmistrz poinformował, że został zakupiony. Czekamy za 

wyposażeniem.  

Radny p. Mielczarek zwrócił uwagę, że nie wyraził swojego zdania na temat czy ta kolej jest dla nas korzystna, czy 

nie. A tak to wybrzmiewa z wypowiedzi Pana Burmistrza. Radny zaznaczył, iż cały czas mówi o tym, że można 

pewne rzeczy protestować rzucając kamieniami, a można protestować wychodząc i robiąc to w pokojowy sposób. 

Są rożne formy. I właśnie o formę tu chodzi. Natomiast jeśli chodzi o klub Victorii, to nie byłoby żadnych 

niedomówień, gdyby od razu było powiedziane na co te środki idą.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że z środków alkoholowych od lat wspieramy kilka przedsięwzięć. Jeśli chodzi o klub, to 

finansujemy tylko i wyłącznie pracę trenerów, na umowy zlecenia. Kilka lat taki  system działa. Ponadto jako jedna 

z nielicznych gmin współfinansujemy półkolonie dla naszych dzieci. Robimy to w partnerstwie albo ze ZMW, albo z 

młodymi rolnikami. W ostatnim czasie szkoła z Szadku, która wygrała konkurs europejski, dostała nagrodę 

specjalną - pobyt  tygodniowych dla dużej grupy dzieci -  zwróciła się do nas z prośbą.  Co prawda ze względu na 

covid  wyjazd został przełożone. Jednak wyraziliśmy aprobatę, żeby wesprzeć koszty transportu, wyszacowane na 

poziomie 40 tys. zł.  m.in..  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Radnych, informując że temat kolei, czy klubu Victorii, jeśli jest taka potrzeba 

będzie można omówić przy najbliższej komisji. Przewodnicząca Rady poinformowała, ze wpłynął  do niej wniosek 

od pracowników urzędu, w którym zwracając się do Rady GiM Szadek o zwiększenie budżetu na administrację na 

rok 2022, proszę o podwyżki pensji. Wniosek również na przyszłej komisji, będzie omawiany. Przewodnicząca 
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dodała, że przedłożona została informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy i miasta Szadek za rok 

szkolny 2020/2021. Będzie ona przedstawiona na kolejnej sesji.  

Na tym wyczerpano sprawy różne.  

Pkt 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy i Miasta Szadek na lata 2013-2032” (druk 6). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie i Mieście Szadek w 2021 roku”(druk 7). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych  

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (druk 8).  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Szadek z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok (druk 9).  

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu na 

terenie Gminy i Miasta Szadek (druk 10). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 
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- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady dodała, że boisko Victorii wymagało remontu już 10-15 lat temu. Teraz widać postęp prac, 

widać, ze płyta boiska, murawa z odpowiednim nawadnianiem będą się utrzymywały. To Pan Burmistrz podjął się 

tego zadania. A, że cały proces tyle trwa, należy to zrozumieć. Dojdzie oświetlenie, boisko pomocnicze. Wszystko 

wiąże się z kosztami. Wielkimi kosztami. Ale ostatecznie dzieci, młodzież będą mieć komfortowe warunki do 

ćwiczeń. Także postęp jest duży, i należy się z tego cieszyć.  

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 91/1 stanowiącej 

własność Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 11). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 339/1 stanowiącej 

własność Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 12).   

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych 

gminnych na terenie Gminy i Miasta Szadek (druk 13). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty (druk 14). 

Przewodnicząca Rady poinformowała, ze stawka opłaty wynosić będzie 36 zł.  

Pan Burmistrz zaznaczał, że temat jest bardzo trudny. Wszyscy wolelibyśmy, żeby to były bardzo niskie stawki czy 

niższe. Niestety są wysokie. Trzeba to wprost stwierdzić. Próba obniżenia tych stawek fizycznie nie udała się 

nikomu. Nasza gmina a nie ma jeszcze końca roku, już dopłaca ponad 200 tys. zł. do ilości odebranych śmieci. Ten 

rok jest pierwszy, kiedy płacimy za realnie odebrane tony, nie za ryczałt. Współpraca z innymi gminami na dzień 

dzisiejszy nie zakończyła się żadnym przedsięwzięciem. Na pewno w roku przyszłym będziemy próbowali 

ograniczać strumień odbioru odpadów bio, przez postawienie kontenerów w kilku miejscach, tam, gdzie będzie 

takie zapotrzebowanie. Będziemy chcieli wybudować gminny kompostownik. Spróbujemy również, jeśli chodzi o 
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popioły. Pan Burmistrz zaznaczył, że nie wie w jaki sposób włączyć do systemu osoby, które w nim nie są. Być 

może zostanie powtórzona akcja z udziałem sołtysów, ośrodka opieki społecznej, innych jednostek – by 

zwiększyć liczbę osób w systemie.  Dziś ceny są bardzo dotkliwe dla każdej rodziny. W całej Polsce. Może zostaną 

wprowadzone jakieś rozwiązania ustawowe, może kaucja za butelki szklane, plastikowe. Takie rozwiązania są 

debetowane przez rząd.  Z naszej strony staramy się by te opłaty  były niższe, by nie obciążać  budżetu 

mieszkańców. Co będzie dalej, trudno przewidzieć. Jesteśmy w trakcie przetargu na prąd na gminę. Sasiedni 

samorząd już wie, ze będzie 100% więcej płacić. To są  rzeczy nieprzewidywalne. Ceny węgla, gazu, oleju szybują 

w górę. Koszty życia, funkcjonowania są coraz większe. Wybór jest taki albo będziemy się starali zrekompensować 

te opłaty za wywóz albo będziemy dokładali w nieskończoność. Nie zrobimy żadnych innych funkcji inwestycyjnych. 

Gminy sąsiednie płacą, są w trakcie uchwalania jeszcze wyższych stawek. Pan Burmistrz podkreślił, ze nie wiem 

skąd pozyskać środki na dopłatę do systemu w tym roku jeszcze.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w związku ze zmianą firmy obsługującej odbiór odpadów, w grudniu stara 

firma zabierze pojemniki od odpadów zmieszanych, popiołu i bio. Nowa firma dostarczy swoje pojemniki.  

Radny Jaruga zapytał, czy nowa firma dostarczy pojemniki o takiej samej pojemności, czy mniejsze?  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że będą zbliżone do tego co jest. Dotychczas była możliwość dostawienia dodatkowego 

kosza, jeśli komuś brakowało. Teraz będzie w podobnym systemie. Nie mamy podpisanej umowy, przetarg jest 

rozstrzygnięty, ale jest jeszcze kilka dni na ewentualne odwołania. Na pewno będziemy mobilizować nową firmę by 

jak najszybciej dostarczyła pojemniki, nawet w tym pomożemy. Nie ma potrzeby składania nowej deklaracji jeżeli 

wcześniej deklarowano już kompostowanie odpadów bio.  

Przewodnicząca Rady dodała, że w przypadku kompostowania stawka wynosić będzie 34,20 zl. Następnie przeszła 

do głosowania nad projektem uchwały, przedstawiła wyniki glosowania:  

- za podjęciem: 12  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 2 

 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych+ dla Gminy i Miasta Szadek na rok 2022 (druk 15). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu obrębu geodezyjnego Dziadkowice w Gminie i Mieście Szadek (druk 16). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu obrębu geodezyjnego Dziadkowice w Gminie i Mieście Szadek (druk 17). 
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Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentów obrębów geodezyjnych Lichawa, Wola Krokocka, Przatów, Kromolin, Sikucin, 

Reduchów, Góry Prusinowskie (druk  18).  

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/238/2021 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 05 

maja 2021 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi zmienionej uchwałą Nr XXXVII/261/2021 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 23 

czerwca 2021 roku (druk 19). 

Pan Burmistrz poinformował, że udało się pozyskać dofinansowanie do wkładu własnego na gospodarkę wodno-

ściekową II etap - gmina otrzymała 40 tys dotacji, resztę ponad 93 tys. zł bardzo nisko oprocentowanej pożyczki z 

WFOŚiGW w Łodzi.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na 

lata 2021-2031 (druk 20). 

Pan Burmistrz podkreślił, ze rok bieżący jest bardzo korzystny pod względem inwestycji w dla naszej gminy. Jeśli 

uda się wszystko zrealizować – a niewiele brakuje - to zrealizowane inwestycje kwotowo wyniosą ok. 6 mln zł. 

Dodatkowo jeszcze jeśli pogoda pozwoli uzupełnimy inwestycje o drogę w Kornatach, w Piaskach. Dodatkowo 

przeznaczamy środki na zakup pieca w szkole w Krokocicach. Uzyskaliśmy wsparcie z Urzędu Marszałkowskiego 

na plac zabaw w Szadku przy blokach, siłownię zewnętrzną na stadionie.  Jeśli  warunki pogodowe pozwolą to uda 

się w tym roku zamontować. Od spółdzielni mieszkaniowej otrzymaliśmy użyczenie gruntu na potrzeby realizacji 

zadania. Pan Burmistrz poinformował, że w ramach Polskiego Ładu złożone zostały wnioski na drogi: Szadkowice 

Ogrodzim – ul. Sadowa, Sportowa, Spokojna, Spółdzielcza, Spacerowa, Wspólna,  część Sosnowej, Słowiańska, 

Akacjowa, Szadek - 1--go Maja, Łanowa, Boczki II, III etap, Piaski, Sikucin Babiniec, Krokocice - Łodzia, Przatów, 

Piaski, Ogrodzim - Dziadkowice, Boczki Parcela, Góry Prusinowskie, Borki Prusinowskie-- Prusinowice, Przatów 

Dolny, Przatów Górny, Rzepiszew Resztówka,  Górna Wola, Antonin, Bobownia - 2 część. Razem daje to 19 km 

801 m - na kwotę szacunkową 11 mln 400 tys. zł. W przypadku Prusinowic, dodatkowo składamy w tym 
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komponencie dla miejscowości, gdzie były PGR-y, to połączenie z Prusinowic z Borkami. Jeżeli nie uda się z 

Polskiego Ładu to będziemy składać w ramach PROW na pakiet dróg.  Większość z nich się  łapie, ze względu na 

status drogi publiczne. Oczywiście  też ogromna kwota na wkład własny będzie potrzebna. Aczkolwiek gdy jest 

dofinansowanie to będziemy prosić Rade o zgodę na zaciągnięcie kredytu na wkład. Pan Burmistrz wspomniał o 

pracach prowadzonych na ul. Wiśniowej – gdzie będzie  wzmacniany dodatkowo przepust, by ludzi nie zalewało, 4 

studnie odwadniające aby ściągało napór wody z innych.  

 

Radny E. Sadza poprosił o wyjaśnianie, dlaczego ul. Bobownia II cześć została złożona do Polskiego Ładu?  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że Bobownia I etap jest złożony do Urzędu Wojewódzkiego w ramach funduszu 

samorządowego dróg. Jest to w trakcie rozpatrywania, czekamy na ogłoszenie. Liczymy, że otrzymamy wsparcie. 

Pan Burmistrz zaznaczył, że do Polskiego Ładu nie można składać wniosków, które były gdzieś złożone. Stąd 

podział na 2 etapy.  

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 21). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że odbyły się spotkania robocze z pracownikami, gdzie zwrócił uwagę, iż nie ma możliwości 

podwyżek wynagrodzeń przynajmniej waloryzację. Faktem jest, że większość pracowników zdecydowana ma 

uposażenia na najniższym poziomie. Wiem, że tutaj część osób jakby ma uzasadnione oczekiwania, natomiast na 

dzień dzisiejszy nie ma takiej możliwości. Na pewno będzie okazja o tym porozmawiać na komisji. Następnie Pan 

Burmistrz poinformował, że odebrana została bardzo duża inwestycja na ok. 1 mln 800 tys. -  kompleksowe 

docieplenie szkoły podstawowej w Szadku. Wymiana 115 okien, docieplenie fundamentów ścian, instalacja 

fotowoltaiczna 40 kW,  na budynku szkoły podstawowej i gimnazjum, wymiana pieców z olejowego na gazowe,  

dozbrojenie gimnazjum. Mamy nadzieję, że to przyniesie realne oszczędności zużywanej energii, opału  w tych 

obiektach. Oddany został do użytku żłobek gminny. Ogromna odpowiedzialność dla zespołu, ponieważ pod opieką 

są maluszki mające rok i kilka miesięcy. Szkołą w Szadku gotuje posiłki dla tych dzieci. Wzięcie podmiotu 

zewnętrznego mającego specjalny certyfikat wiązałoby się z kosztami ponad 90 tys. zł. Dlatego decyzja, by szkoła 

gotowała posiłki. Mamy wsparcie sanepidu na bieżąco.  Z Polskiego Ładu gmina 10mln  wsparcia ma budowę 

następnego modułu oczyszczalni ścieków, kompleksową modernizację. Oczyszczalnia jest bardzo obciążona, 

wszystko ma swoją trwałość techniczną. Czekamy na promesę z BGK,  wtedy jest pół roku na ogłoszenie przetargu. 

Całość projektu ma się zakończyć, wszystkich elementów wciągu 3 lat.  Liczymy, że znajdą się wykonawcy, że za 

tą cenę, którą była szacowała uda się to zrealizować. Na pewno gmina będzie składać wniosek dotyczący 

gospodarki śmieciowej odpadami, PSZOK, kompostownik. Na finiszu są realizacje grantów sołeckich( Kromolin, 

Kotliny, Piaski i Wola Łobudzka ). Niestety doświadczyliśmy przy okazji skoku cen na materiałach budowlanych, 
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opóźnień w dostawach. Jeszcze w tym roku będziemy prosili o wsparcie na dobudowę modułu drugiego boiska 

treningowego na stadionie Victorii, żeby też dalej te prace się posuwały. Prowadzone były prace modernizacyjne 

rowów, przy pomocy spółki wodnej. Również i tu ceny wykonawcy skoczyły sporo w górę. Pan Burmistrz 

podziękował  wszystkim pracownikom, zaangażowanym w inwestycje. Szczególnie na ręce p. Zbyszka i zespołu, 

na ręce p. Małgosi i zespołu oświatowego. Naprawdę duże zaangażowanie, dużo wniosków. Udało się także 

pozyskać wsparcie na zakup sprzętu ratowniczo- gaśniczego dla straży, żeby ten poziom gotowości był zawsze 

najwyższy. Pan Burmistrz wspomniał o prowadzonych pracach na dachu szkoły w Prusinowicach. Od nowa 

położona na części papa, naprawy blacharskie. Firma robi to z głową, trafiliśmy na  dobrego wykonawcę. W 

przyszłym roku planowana jest wymiana na hali gimnazjum w Szadku papy, ok. 700 m. 

Radna A. Subczyńska wyjaśniła, że przy minimum 2 800 zł wynagrodzenia bez żadnej wysługi – koszt pracodawcy 

dla danego pracownika wynosi 3 370 zł.  Od przyszłego roku min. wynagrodzenie będzie 3 010.  

Radny T. Mielczarek zwrócił uwagę, że są takie stanowiska w gminie, gdzie w ciągu 4 lat pobory wzrosły prawie 

100%. I wynika to z oświadczeń majątkowych. To jest ogromny wzrost, jak widać gdzieniegdzie można. Następnie 

Radny poprosił by Pan Burmistrz dał możliwość mieszkańcom awansu społecznego – w zakresie naborów na 

stanowiska kierownicze. I mimo tego, ze być może  być może prawo nie wymaga tego, to aby był organizowany 

konkurs. By mieszkańcy mieli możliwość zaprezentowania się. Może któryś z nich chciałby być np. dyrektorem 

domu kultury. Radny zaznaczył, ze rada w Łasku nie wyraziła zgody na podobny pomysł. I nie chodzi w tym 

przypadku o samą osobę, ale o sam sposób w jaki się to robi. I nie jest to pierwszy raz. Dlaczego nie można było 

zrobić normalnego konkursu, żeby ludzie mogli przystąpić, żeby to miało jakoś ręce i nogi. A tak mieszkańcy wiedza, 

iż nie mają się co starać, bio wszytko będzie zrobione tak jak Pan Burmistrz sobie wymyśli.  

Pan Burmistrz objaśnił, że chętnie przedstawi radzie wydruk z zarobkami pracowników, zarobkami netto. Nie ma 

żadnych tajemnic, jest to jawne. Co do tego kto gdzie pracuje, to względem Radnego również, ktoś mógłby ze 

Zduńskiej Woli mieć pretensje, że pracuje na kierowniczym stanowisku osoba z Szadku. Pan Burmistrz podkreślił, 

że jest zadowolony z pracy domu, choć  był to okres szczególny, w sensie pandemii. Chętnie przedstawi zarobki 

pracowników. Takie realne na rękę. Bo mówienie, że ktoś zarabia 4 tys. zł, gdzie realnie na rękę dostaje 2500 – 

2600, to jest to różnica.  

Przewodnicząca Rady zapytała czy w tym roku będą załatane ubytki w asfalcie na drodze kierunek Wola Krokocka, 

od przystanku.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, by zgłaszać to doraźnie p. Góralczyka, lub p. Wilczyńskiego.  

Radny Jaruga zapytał o znak ograniczenia tonażu na drodze w Boczkach.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że w dokumentacji znak jest uwzględniony, a także sierżanty. Będzie to postawione.    

Przewodnicząca Rady poprosiła o przestawienie znaku z nazwą miejsc. Tomaszew – ponieważ kurierzy gubią się.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż było to kilkukrotnie zgłaszane do starostwa, że znak jest postawiony w złym miejscu, że 

trzeba zmienić miejsce.  

Radny T. Mielczarek zapytał kiedy zostaną wycięte krzaki na ul. Spacerowej, przy skrzyżowaniu z Widawską, przy 

domu kultury. Było to zgłaszane już trzy razy.  

Pan Burmistrz poinformował, że przy samym targowisku zostały wycięte krzaki, uprzątnięte. Postaramy się to 

wyciąć, teraz w tym okresie kiedy można takie prace prowadzić.  
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Radna A. Subczyńska zgłosiła, by przy cmentarzu św. Idziego przy wejściu również zalać gorącą masą ubytki w 

asfalcie.  

Radny L. Mąkosa zapytał o drogę od Woli Łobudzkiej do Przyrownicy.   

Pan Burmistrz wyjaśnił, że miało miejsce spotkanie robocze z  władzami gm. Wodzierady. Oni zabezpieczyli 30 tys. 

zł. na naprawę tej drogi. Która jest de facto w naszym położeniu przy młynie w Przyrownicy. Droga jest nasza, choć 

korzysta z niej większość gminy Wodzierady. Pan Burmistrz zaznaczył, ze będzie prosić Radę o przekazanie 

środków finansowych 20-30 tys. zł na naprawę tego odcinka. Może destruktem. Faktycznie dziś samochodem 

osobowym nie można przejechać.  

Pkt 21. Interpelacje i zapytania Radnych.  

Brak interpelacji, wniosków.  

    

       Pkt  22. Zamkniecie obrad XLII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek 

Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XLII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 
 
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  

 
 

Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 

 

 

 

 


